
          projekt 

PROTOKÓŁ NR XVIII/2020 

Z XVIII NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY GMINY WIELISZEW  

z dnia 14 kwietnia 2020 roku 

 

O godz. 1432 Przewodniczący Rady Gminy rozpoczął obrady XVIII nadzwyczajnej sesji 

Rady Gminy Wieliszew VIII kadencji. Sesja odbyła się w trybie zdalnym. 

Przewodniczący Rady Gminy przywitał osoby biorące udział w posiedzeniu.  

Poprosił radnych, aby potwierdzili swoją obecność poprzez naciśnięcie przycisku kworum na 

tabletach. Obecność na sesji potwierdziło 15 radnych: 

1. Grzegorz Bieńkowski 

2. Rafał Donarski 

3. Marcin Fabisiak 

4. Renata Gostkowska-Maczuga 

5. Jacek Kuciński 

6. Grażyna Kwiatkowska 

7. Artur Miętek 

8. Łukasz Miętek 

9. Dorota Sarna 

10. Jan Sołtys 

11. Bartłomiej Trzaskoma 

12. Dorota Trzaskoma 

13. Krystyna Wesołowska 

14. Danuta Wrzesińska 

15. Edwin Zezoń  

W posiedzeniu uczestniczyli również: 

Wójt Gminy Wieliszew – p. Paweł Kownacki 

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Dobrowolska 

Sołtysi Gminy Wieliszew 

 Przewodniczący stwierdził kworum, a tym samym prawomocność podejmowanych 

uchwał. Następnie poprosił Wójta Gminy o przedstawienie powodów zwołania sesji w trybie 

nadzwyczajnym, a także o informację dotyczącą obecnej sytuacji związanej z epidemią 

koronawirusa na terenie Gminy Wieliszew. 

Przypomniał, że obrady Rady Gminy są transmitowane on-line. Poprosił osoby, które będą 

zabierały głos podczas obrad, aby stosowały się do wymogów Rozporządzenia o Ochronie 

Danych Osobowych. 

 Wójt Gminy - p. Paweł Kownacki przypomniał, że 15 kwietnia b. r. upływa termin 

płatności rat podatku.  W celu wsparcia przedsiębiorców, którzy odczuwają gospodarcze skutki 

epidemii COVID-19 przygotowano projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminów 

płatności rat podatku od nieruchomości. W projekcie kolejnej uchwały - zmieniającej uchwałę 

w sprawie opłaty prolongacyjnej wprowadzono zapis, umożliwiający skorzystanie z ulg  

w spłacie zobowiązań podatkowych bez obciążenia dodatkowym kosztem, jakim jest opłata 

prolongacyjna. 

Następnie przedstawił informację na temat bieżącej sytuacji epidemicznej. 

Poinformował, że Gmina Wieliszew stara się wyposażać w środki ochrony osobistej 

mieszkańców, którzy wyrażają taką potrzebę, ochotnicze straże pożarne z jej terenu, ośrodki 

pomocy społecznej, wsparła Komisariat Policji w Wieliszewie i Szpital Bielański – zakupiono 

50 sztuk kombinezonów, 50 opakowań rękawiczek, maski chirurgiczne – 800 sztuk, płyn do 

dezynfekcji – 20 baniek po 5 l, płyn chirurgiczny 40 pojemników po 500 ml, specjalne czepki, 

fartuchy, ochraniacze na buty, okulary ochronne, przylepce, worki na odpady medyczne, koce, 



pojemniki, środki czystości. W ramach działań profilaktycznych dedykowanych mieszkańcom 

rozpoczęła się dystrybucja maseczek, zakupiono ok. 10 tys. sztuk. Maseczki będzie można 

pobrać w punkcie zlokalizowanym w urzędzie, część, wspólnie z pracownikami - 

rozdysponował  już w terenie. Maseczki zakupiono w 3 firmach, w ich produkcję i dystrybucję 

zaangażowało się również wiele osób w ramach wolontariatu. Podjęto działania zmierzające do 

przypominania mieszkańcom o konieczności pozostawania w domu – wykorzystano system 

syren elektronicznych. 

Podziękował Komendantowi Ochotniczej Straży Pożarnej – radnemu Łukaszowi Miętkowi 

oraz Wiceprezesowi Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych – radnemu 

Bartłomiejowi Trzaskomie za koordynację rozmieszczenia strażaków na terenie gminy – 

strażacy kontrolują i sprawdzają, jak wygląda stosowanie się do obostrzeń dotyczących 

przemieszczania się mieszkańców. Dodał, że wsparciem w tym zakresie służą również wojska 

obrony terytorialnej. 

Dodał, że  pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej dystrybuują paczki otrzymane z Caritas 

oraz bieżącą pomoc osobom objętym kwarantanną. 

Poinformował, że pozytywny wynik testu na wirusa stwierdzono u 3 rodzin, w tych 

przypadkach nastąpiła domowa izolacja, kwarantanną objętych jest ok. 20 osób. 

Poprosił o uwrażliwianie mieszkańców na konieczność unikania kontaktów i nieuzasadnionego 

przemieszczania się. 

 Radny Edwin Zezoń poprosił o informację, w jakich miejscowościach stwierdzono 

pozytywny wynik testu.  

Wójt Gminy - p. Paweł Kownacki poinformował, że przypadki zakażenia stwierdzono 

w Olszewnicy Starej, Michałowie-Reginowie i Wieliszewie. Natomiast kwarantanną objęte są 

osoby w Janówku Pierwszym, Olszewnicy Starej, Michałowie-Reginowie, Wieliszewie, 

Łajskach i do niedawna w Poddębiu. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie nw. porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XVIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wieliszew. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku 

od nieruchomości. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

5. Zamknięcie obrad sesji. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia porządku obrad sesji. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, 

Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta 

Wrzesińska, Edwin Zezoń 

 Ad. 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat 

podatku od nieruchomości. 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przed rozpoczęciem obrad, w trybie on-

line, odbyło się posiedzenie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

Poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski poinformował, że projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną, jedna osoba nie wzięła 

udziału w głosowaniu. Dodał, że do projektu przygotowano autopoprawkę – do uzasadnienia 

oraz do załącznika nr 2. 

 Wójt Gminy - p. Paweł Kownacki stwierdził, że rząd poza swoimi działaniami 

zasugerował samorządom próbę znalezienia możliwości wspierania przedsiębiorców 



działających na ich terenie. Jedną z nich jest przedłużenie terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości. 

Poprosił o zaakceptowanie poza autopoprawką do uzasadnienia i załącznika nr 2,  zmiany  

w § 1 projektu uchwały polegającej na zastąpieniu fragmentu:  […] których dotyczy zakaz 

prowadzenia działalności, związany ze skutkami epidemii COVID-19,  zapisem: […] których 

dotyczą zakazy prowadzenia działalności, związane ze skutkami epidemii COVID-19 

wynikające z przepisów szczególnych.  

Dotyczy to przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w następstwie 

wystąpienia COVID-19. 

 Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat 

podatku od nieruchomości.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, 

Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta 

Wrzesińska, Edwin Zezoń 

Uchwała Nr XVIII/201/2020 w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 Ad. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty 

prolongacyjnej. 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projektem uchwały zajmowała się  

Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego. Poprosił Przewodniczącego Komisji  

o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał 

Donarski poinformował, że projekt uchwały uzyskał  jednogłośnie opinię pozytywną 

 Wójt Gminy - p. Paweł Kownacki poinformował, że projektem uchwały wprowadza się 

§ 1a, stanowiący wyjątek od naliczania opłaty prolongacyjnej w sytuacji, gdy ulgi w spłacie 

dotyczyć będą zobowiązań powstałych w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 

epidemicznego, stanu epidemii i innego w związku z zakażeniami wirusem. Podjęcie uchwały 

ma na celu umożliwienie skorzystania z ulg w spłacie zobowiązań podatkowych bez obciążenia 

dodatkowym kosztem jakim jest opłata prolongacyjna.  

Skutki finansowe związane z podjęciem uchwały nie są w chwili obecnej możliwe do 

oszacowania, gdyż będą zależeć od czasu trwania epidemii, ilości udzielonych ulg oraz 

wysokości zobowiązań i terminów ich zapłaty. 

 Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty 

prolongacyjnej. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-

Maczuga, Jacek Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, 

Jan Sołtys, Bartłomiej Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta 

Wrzesińska, Edwin Zezoń 

Uchwała Nr XVIII/202/2020 zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty prolongacyjnej stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 Radny Edwin Zezoń poprosił o uszczegółowienie informacji dotyczącej stwierdzonych 

przypadków zakażenia koronawirusem oraz informacji na temat dystrybucji maseczek. 

 Wójt Gminy - p. Paweł Kownacki dokonał wyjaśnień. 



 Radny Rafał Donarski podziękował Wójtowi Gminy za sprawne przygotowanie 

projektów uchwał stanowiących tarczę antykryzysową dla lokalnych przedsiębiorców. Dodał, 

że pozytywny jest również fakt, iż wspólnie z włodarzami sąsiednich gmin: Serocka i Nieporętu 

ustalono, że uchwały te będą w zasadzie tożsame - będą opierały się na podobnych zasadach. 

 Sołtys wsi Góra – p. Andrzej Kowalik zapytał, czy w związku z obecną sytuacją 

rozważana jest korekta funduszu sołeckiego. Dodał, że środki z funduszu można byłoby 

wydatkować na inne, istotniejsze cele. 

 Wójt Gminy - p. Paweł Kownacki przypomniał, że nie może wskazywać, na co mają być 

przeznaczone środki z funduszu sołeckiego, jednak został zobowiązany przez Radę Gminy do 

realizacji budżetu. Po konsultacjach, wspólnie uzgodniono, że wszystkie wydatki, które mogą 

poczekać – należy wstrzymać. Uruchamiane pozostają tylko wydatki inwestycyjne, które mają 

wsparcie unijne, lub zostały zaangażowane umową. Zasugerował, że nie należy wstrzymywać 

zadań z funduszu sołeckiego, które zostały wskazane do instrumentu wsparcia inicjatyw 

sołeckich.  

Stwierdził, że odwołano wszelkie imprezy rozrywkowe, ograniczono wydatki w referatach. 

Dodał, że w obecnej sytuacji trudno byłoby przeprowadzić zebranie wiejskie, aby dokonać 

przesunięć w wydatkach, jednak uważa, iż moment w którym należy zatrzymać się i nie 

wydawać środków – nadszedł obecnie.  

Wyjaśnił, że z uwagi na obecną sytuację, zaplanowane dochody mogą być niższe niż zakładano, 

należy więc  wstrzymać się z działaniami na ok. 3 miesiące, poczekać w jaki sposób rozwinie 

się sytuacja z dochodami.  

Należy realizować wydatki najistotniejsze – dotyczące bezpieczeństwa mieszkańców, wydatki 

rozpoczęte, związane z bieżącą działalnością, dodał, że informację o konieczności ograniczenia 

wydatków przekazano również szkołom. 

Stwierdził, że niewydatkowanie środków z funduszu sołeckiego w obecnej sytuacji nie jest 

niczym złym, będzie musiał wytłumaczyć się z tego przed Radą Gminy, jednak ma nadzieję,  

iż znajdzie to zrozumienie wśród radnych. 

Przypomniał, że trwa elektroniczna rekrutacja do przedszkoli i zapisy do klas pierwszych, 

dokumenty należy dostarczyć do placówki pierwszego wyboru do 24 kwietnia b. r. 

 Radny Edwin Zezoń podziękował za akcję rozprowadzania maseczek wśród 

mieszkańców. Poprosił o interwencję dotyczącą zintensyfikowania przez policję kontroli  

w rejonach, w których zamieszkują osoby zarażone koronawirusem. 

 Radny Grzegorz Bieńkowski poprosił o informację dotyczącą dotacji na wymianę 

pieców.  

 Wójt Gminy - p. Paweł Kownacki wyjaśnił, że limit środków przeznaczonych w budżecie 

na wymianę pieców został wyczerpany, nadal przyjmowane są wnioski, jednak będzie wiązało 

się to z koniecznością oczekiwania. Przed rozpoczęciem kolejnego sezonu grzewczego poprosi 

radnych o zwiększenie środków na ten cel.  

Ad. 5. O godz. 1523  Przewodniczący Rady Gminy ogłosił zakończenie obrad XVIII 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wieliszew.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Przygotowała:     Przewodniczący Rady Gminy Wieliszew 

Magdalena Kucińska     Marcin Fabisiak 

 

Zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady Rady 

Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Wieliszew pod 

adresem: http://www.bip.wieliszew.pl/public/?id=176915 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

http://www.bip.wieliszew.pl/public/?id=176915

